

၂၀၁၆-၂၀၁၇ မူခိုင်ကလံသိင်ဂီတော်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ

ကိုမိဒီးကိုပုမတၢ်ဖိတဖၣ်အတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဒီးတၢ်ဆိၣ်မုၢ်ဆိၣ်ဟ့ၣ်န့ၣ် မ့ၢ်တၢ်အကၢၤဒိၣ်ကတၢ်တခါ ဒီးတၢ်ဟံလီၤတၢ်ဆၢတဲၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဟံပတုၣ် ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲန့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်ယိယိတၢ်ဘၣ်.

တချးတၢ်ဆၢတဲၣ်ဆိကတီၢ် ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ ဒီဖျိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲမူခိုင်ကလံသိင်ဂီတော်ဆိၣ်သးနးနးတဖၣ်ဒီးဘၣ်န့ၣ် စ့ၣ်ဖိလံပဒိၣ်ကို ပုမတၢ်ဖိတဖၣ်ကျဲ John Thein ထံၣ်လိာ်တဲၣ်သကိးတၢ်ဒီးပုမတၢ်ဖိတဖၣ်ကျဲသ့ၣ်န့ၣ်နီၤတဖၣ်လၢအိၣ်ဖဲ ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဒီး ပုမတၢ်ဖိတဖၣ်ကျဲအချးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. ပတၢ်ဟံလီၤသးနီၢ်နီၢ် မ့ၢ် ပကဒုးသ့ၣ် ညါ ကိုမိဟံၣ်ဖိယိဖိ, ကိုပုမတၢ်ဖိ ဒီး ပုမတၢ်ဖိတဖၣ်ဘၣ်ယးတၢ်ဆိကတီၢ်ကိုဒီး ဟံၣ်ပတုၣ်ကိုတၢ်ဖဲလိမၤဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢဘၣ်ထွဲလိာ်သးဒီး မူခိုင်ကလံသိင်ဂီ တၢ်ဆိၣ်သးတဖၣ်န့ၣ်လီၤ.

ဝံသးစူဟံၣ်သ့ၣ်ဟံသးလၢ ပကူၢ်စ့ၣ်ကယၢ် မူခိုင်ကလံသိင်ဂီတော်ဆိၣ်သးလၢ [National Weather Service](#) ဒ်သီးဒီး ပကဟံဖျါဒီးဒုးသ့ၣ်ညါ တၢ်မၤအသးအဂ့ၢ်အ ကျဲလၢအဘၣ်ကတၢ် လၢ ကိုမိ, ကိုပုမတၢ်ဖိဒီး ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လၢတၢ်အံၤအမဲာ်ညါ, တၢ်စးထီၣ်ကိုအဆၢအကတီၢ်ဖဲန့ၣ်န့ၣ် တမ့ၢ်တၢ်ဂ့ၢ်အဘၣ်အခါဒီး စ့ၣ်ဖိလံပဒိၣ်ကိုအဂီၢ်ဘၣ်.

တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအနံၤ တၢ်ပျါကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် မ့ၢ်လၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ မ့တမ့ၢ် ကလံသိၣ်ဒိၣ်	မူခိုင်ဖိလီၤအနံၤ တၢ်ပျါကိုမ့ၢ်လၢ မူခိုင်ဖိလီၤ မ့တမ့ၢ် တၢ်ဝံစိာ်တီၢ်ဆုၢ်ကိုမိဆိၣ်ဒီးတၢ်ဘၣ်ယိၣ်
<ul style="list-style-type: none"> • ကိုကဘၣ်တၢ်ပျါအီၤဖဲလၢ တၢ်ဟံဖျါထီၣ်မူခိုင်ကလံတၢ်ဆိၣ်သးလၢခံတနံၤ ဂီၤမိ ဖဲန့ၣ်ရဲၣ် အဂီၢ် • ကလံအူၣ်ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဆိၣ်ဖဲ -၃၅ နံၣ်ကရံၣ် Fahrenheit မ့တမ့ၢ် • ကလံတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဆိၣ်ဖဲ -၂၅ နံၣ်ကရံၣ် Fahrenheit • တၢ်ဆၢတဲၣ်တဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဟံလီၤအီၤဖဲ ဟါခါ ဖဲဒုၣ်န့ၣ်ရဲၣ် တချး ဖဲတၢ်ဆိကတီၢ်ဟံပတုၣ်ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအနံၤ • ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကစီၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်ခိဖျိ လိတဲ စိ, လီလံာ်ပရၢဒီးအံၤမုၢ်လံ, ဒီး တၢ်ဟံထီၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ ပကိုပုၣ်ယဲၤသန့အပူၤ ဒီး spps.org ပုၣ်ယဲၤသန့ • တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အီၤဆူ တၢ်ကစီၣ်သန့ (ကျဲဟူဖျါ, လံာ်တၢ်ကစီၣ်, ဒီးကျဲလုလီၤ) <p>ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢတၢ်ဟံပတုၣ်အီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဖဲ-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ဖြဲၣ်ခုၣ်-၁၂တီၤ ခဲလၢာ် တီၤတၢ်ဖဲလိမၤဒီး ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် • ဖိသၣ်ဆံးကူၣ်သ့ၣ်လီၤဆိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ • ဟါခါကိုပျါလီၢ်ခံတၢ်ဖဲလိမၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဒီးတၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤဂုၤတဖၣ် • တၢ်မၤအါထီၣ်တၢ်မၤလီၤမ့ၢ်န့ၣ်(EDL) • Flipside • တၢ်လဲၤဟးမၤလီၤတၢ်လၢကိုချး(Field trips) • ကိုမုးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် • ဟါခါတီၤထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ • သးစၢ် ပုၤတတၢ်ကျဲသ့တီၤတၢ်ဖဲလိမၤဒီးတဖၣ် • ဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်မၤသကိးတၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်(မိာ်ပာ်တၢ်သိၣ်လိ, ကို အိးထီၣ်နံၤ, တၢ်ဆိၣ်ဖျိၣ် ဒီးတၢ်ဂုၤဂုၤ) • တၢ်ဆိကတီၢ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဆၢတဲၣ်ဆိလၢ တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတခါစ့ၣ်အဖိခိၣ်လီၤ. တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတၢ်ဆိတလဲၤသးတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဟံထီၣ်အီၤဖဲ spps.org/sports ပုၣ်ယဲၤသ့ၣ်အပူၤ • နံၣ်ခါဘၣ်ရဲၣ်ချးဘၣ် ကအိးထီၣ်အသး စူၤတီၤန့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိယိဖိလၢဆဲး လီၤအဖိမဲၤဖဲ နံၣ်ခါဘၣ်ရဲၣ်ချးဘၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲပူၤတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်တၢ်ကစီၣ် တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါဘၣ်ယး တၢ်လီၢ်တၢ်ကျဲလၢအိးထီၣ်သးအလီၢ်တဖၣ်လီၤ. • ပုၤနီၢ်ဒိၣ်တုၣ်ကိုဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ကအိးထီၣ်အသး- <ul style="list-style-type: none"> • Community Education • Hubbs Center 	<ul style="list-style-type: none"> • ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်ကဘၣ်တၢ်ဆိကတီၢ်ဟံပတုၣ်အီၤဖဲ မူခိုင်ဖိလီၤအါဒီး ကျဲဘျီ ဒိၣ် လၢဒုးကဲထီၣ်တၢ်ဘၣ်ယိၣ်အါအါ ဒီး တၢ်ဆိၣ်သးတညီတဘျီလၢ ကိုဘးစိတၢ်ဝံစိာ်တီၢ်ဆုၢ်အဂီၢ် ဒီး ပုမတၢ်ဖိကဟဲထီၣ်တၢ်မၤလၢတအိၣ်ဒီးတၢ် ဘၣ်တၢ်ဘၢတၢ်ပူၤဖျးဘၣ်အခါ • တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဟံလီၤတၢ်ဆၢတဲၣ်ဖဲ ဟါဂီၤ ၅းဝ၀န့ၣ်ရဲၣ်ဖဲ တၢ်ဆိကတီၢ်ဟံပတုၣ် ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲအနံၤ • ဟံၣ်ဖိယိဖိတဖၣ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်ကစီၣ်တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ်ခိဖျိ လိတဲ စိ, လီလံာ်ပရၢဒီးအံၤမုၢ်လံ, ဒီး တၢ်ဟံထီၣ်တၢ်ကစီၣ်လၢ ပကိုပုၣ်ယဲၤသန့အပူၤ ဒီး spps.org ပုၣ်ယဲၤသန့ • တၢ်ဘိးဘၣ်သ့ၣ်ညါတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဆုၢ်အီၤဆူ တၢ်ကစီၣ်သန့ (ကျဲဟူဖျါ, လံာ်တၢ်ကစီၣ်, ဒီးကျဲလုလီၤ) • ဖဲကိုထီၣ်အကတီၢ် ဒီး တၢ်ကစီၣ်မ့ၢ်ဟံဖျါဖဲလၢ မူခိုင်ကလံသိၣ်ဂီတော်ဆိၣ်သးတဂ့ၢ် ဒိၣ်ဒိၣ်ကမၤအသးဖဲမ့ၢ်ဆါခိကတီၢ်န့ၣ်, ဝံသးစူၤကျဲဒီးယုၤသ့ၣ်ညါတၢ်ဂ့ၢ်လီၤ တၢ်လီၤဆဲးဖဲ “ Same Day Weather Cancellation ” လံာ်တီၤဖျါ ကဘျးဖဲ ၃ အပူၤန့ၣ်တက့ၢ်. <p>ကိုတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲလၢတၢ်ဟံပတုၣ်အီၤတဖၣ်မ့ၢ်ဖဲ-</p> <ul style="list-style-type: none"> • ဖြဲၣ်ခုၣ်-၁၂တီၤ ခဲလၢာ် တီၤတၢ်ဖဲလိမၤဒီး ဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် • ဖိသၣ်ဆံးကူၣ်သ့ၣ်လီၤဆိတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ • ဟါခါကိုပျါလီၢ်ခံ တၢ်ဖဲလိမၤဒီးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲဒီးကူၣ်သ့တၢ်ဟူးတၢ်ဂဲၤတဖၣ် • တၢ်မၤအါထီၣ်တၢ်မၤလီၤမ့ၢ်န့ၣ်(EDL) • Flipside • တၢ်လဲၤဟးမၤလီၤတၢ်လၢကိုချး(Field trips) • ကိုမုးတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် • ဟါခါတီၤထီၣ်တၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲ • လီၢ်ကဝီၤတၢ်ဖဲလိမၤဒီးလီၢ်တဖၣ်(Area Learning Centers) • ဖိသၣ်ဆံးဒီးဟံၣ်ဖိယိဖိကူၣ်သ့(ECFE) • သးစၢ် ပုၤတတၢ်ကျဲသ့တီၤတၢ်ဖဲလိမၤဒီးတဖၣ် • ဟံၣ်ဖိယိဖိတၢ်မၤသကိးတၢ်အတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ်(မိာ်ပာ်တၢ်သိၣ်လိ, ကို အိးထီၣ်နံၤ, တၢ်ဆိၣ်ဖျိၣ် ဒီးတၢ်ဂုၤဂုၤ) • တၢ်ဆိကတီၢ်တၢ်ဂဲၤလိာ်ကွဲတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲတဖၣ် ကဘၣ်တၢ်ဆၢတဲၣ်ဆိလၢ

၂၀၁၆-၂၀၁၇ မူခွဲကလံသိင်္ဂီတော်ရုံတော်ကျွဲ

<ul style="list-style-type: none"> • East Side Hub@Harding • Early Childhood Family Education • တာအိဉ်ဖျိဉ်ဒီးတဟူးတဂဲတဖဉ်လၢအဘဉ်တာရုံကျွဲအိလၢတဂဲကရၢကရီဂုဂၤတဖဉ် (ဒ်အမ့ၢ် YMCA, Girl Scouts, tutoring ဒီးအဂုအဂၤတဖဉ်)လၢအိဉ်ဖဲပကွဲတၢ်သ့ဉ်ထီဉ်ပူတဖဉ် ကအိဉ်ဖဲဒၣ် မ့တမ့ၢ်ဘဉ်လၢတဂဲကရၢကရီဝဲန့ဉ် ဟ်ပတၢ်ဝဲဘဉ်န့ဉ်လီၤ. နမ့ၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်န့ဉ်ဆဲးကျိးပုတီခိဉ်ရဲၤဖဲတၢ်တဖဉ်တက့ၢ်. 	<p>တာရုံတော်ကျွဲတခါစုဉ်အဖီခိဉ်လီၤ. တာရုံတော်ကျွဲတခါဆီတလဲသးတဖဉ်ကဘဉ်တာရုံကျွဲဟ်ထီဉ်အိဉ်ဖဲ spps.org/sports ပုဉ်ယဲၤဘျးစဲအပူၤ</p> <ul style="list-style-type: none"> • ခိဉ်ခါဘဉ်ရံဉ်ချးဘဉ် တအိးထီဉ်အသးဘဉ်. • တာဆိကတီၢ်ဟ်ပတၢ် ပုၤနီၢ်တၢ်ခိဉ်ပုၤကွဲဒီးတာရုံတော်ကျွဲတဖဉ်, ဒီးတာအံၤဟ်ယုာ် Hubbs Center ဒီး East Side Hub@Harding • တာအိဉ်ဖျိဉ်ဒီးတဟူးတဂဲတဖဉ်လၢအဘဉ်တာရုံကျွဲအိလၢတဂဲကရၢကရီဂုဂၤတဖဉ် (ဒ်အမ့ၢ် YMCA, Girl Scouts, tutoring ဒီးအဂုအဂၤတဖဉ်)လၢအိဉ်ဖဲပကွဲတၢ်သ့ဉ်ထီဉ်ပူတဖဉ် ကအိဉ်ဖဲဒၣ် မ့တမ့ၢ်ဘဉ်လၢတဂဲကရၢကရီဝဲန့ဉ် ဟ်ပတၢ်ဝဲဘဉ်န့ဉ်လီၤ. နမ့ၢ်အိဉ်ဒီးတၢ်သံကွၢ်န့ဉ်ဆဲးကျိးပုတီခိဉ်ရဲၤဖဲတၢ်တဖဉ်တက့ၢ်.
---	--

တာရူးကါ National Weather Service ဒီး တာထီဉ်ဒူးဟ်ပနီဉ်မူခိဉ်ကလံတၢ်အိဉ်သးလီၤ. | ဝဲတာရုံခိဉ်ဖဲ -၂၅ဒ်ကရံဉ် F အခါ ဘားစံလၢစူးကါဒ်ဉ်အသိတဖဉ် တာစးထီဉ်အစးဒီးလၢတၢ်တန့ၢ်ဘဉ်.

တနံၤယီ တာဆိကတီၢ်ဟ်ပတၢ်တာရုံတော်ကျွဲတဖဉ်လၢမူခိဉ်ကလံသိင်္ဂီအယီ
တာဆိကတီၢ်ဟ်ပတၢ် ဟါခိကွဲပုၤလီၢ်ခံတံးဖဲလိမးဒီးတဟူးတဂဲခိဉ်ဖျိ မူခိဉ်ကလံတၢ်အိဉ်သးတဖဉ် မ့ၢ်တၢ်တဂုဖးဒိဉ်လၢကွဲတၢ်ရုံတော်ကျွဲဒီတနံၤညါန့ဉ်လီၤ. ကွဲထီဉ်ဒ်ညါန့ဉ်အသိးလီၤ.

- တာဟ်လီၤတာဆိကတီၢ်ဟ်ပတၢ်တာန့ဉ် ကဘဉ်တာဆၢတဲာ်အိဉ်ဖဲ ဂီမီ ၁၀:၀၀န့ဉ်ရံဉ်ဖဲ တာဆိကတီၢ်ဟ်ပတၢ်တာအနံၤန့ဉ်လီၤ.
- ကွဲလၢညါန့ဉ်ပုၤဝဲဒၣ်ဖဲ မ့ၢ်ယုာ်လီၤ ၂ န့ဉ်ရံဉ်သ့ဉ်တဖဉ် ကပုၤဝဲဖဲ မ့ၢ်ယုာ်လီၤ ၁:၃၀န့ဉ်ရံဉ်န့ဉ်လီၤ. တာအဲၤအံၤကမၤစၢ ဘားစံတၢ်ဝဲစိာ်တီဆုၢ်တၢ်ဘဉ်ဆၢဘဉ်ကတီၢ် လၢဘားစံဆုၢ်ထီဉ်ဆုၢ်လီၤတၢ်လီၢ်ခံကတၢ်သ့ဉ်တဖဉ်အဂီၢ်န့ဉ်လီၤ. ကွဲအဂုအဂၤလဲလၢကပုၤဝဲဒ်တၢ်ဆၢကတီၢ်ညါန့ဉ်အသိးန့ဉ်လီၤ.

တာရုံတော်ကျွဲလၢတာဆိကတီၢ်ဟ်ပတၢ်တဖဉ်မ့ၢ်ဝဲ-

- ဟါခိကွဲပုၤလီၢ်ခံ တာဖဲလိမးဒီးတာရုံတော်ကျွဲဒီးကူဉ်သ့တဟူးတဂဲတဖဉ်
- ဟါခိ ဖြဲဉ်ခုဉ်
- ဟါခိ ဖိသဉ်ဆဲးကူဉ်သ့လီၤဆီတာရုံတော်ကျွဲ(ECSE)
- တာမၤအါထီဉ်တာမၤလီၢ်န့ဉ်(EDL)
- Flipside
- တာလဲၤဟးမၤလီၢ်တာလၢကွဲချာ(Field trips)
- ကွဲမူးတာရုံတော်ကျွဲတဖဉ်
- ဟါခိတီၤထီကွဲတာရုံတော်ကျွဲ
- လီၢ်ကတီၢ်တံးဖဲလိမးဒီးလီၢ်တဖဉ် (Area Learning Centers)
- ဖိသဉ်ဆဲးဒီးဟံဉ်ဖိယီဖိကူဉ်သ့(ECFE)
- သးစာ် ပုၤတဂၤကူဉ်သ့တီၢ်တံးဖဲလိမးဒီးတဖဉ်(တာအံၤဟ်ယုာ် Hubbs Center ဒီး East Side Hub@Harding)
- ဟံဉ်ဖိယီဖိတာမၤသကိးတာအတာရုံတော်ကျွဲတဖဉ်(မိာ်ပာ်တၢ်သိဉ်လီၤ, ကွဲအိးထီဉ်နံၤ, တာအိဉ်ဖျိဉ် ဒီးတၢ်ဂုဂၤ)
- တာဆိကတီၢ်တာဂဲလီၢ်ကွဲတာရုံတော်ကျွဲတဖဉ် ကဘဉ်တာဆၢတဲာ်အိဉ်ဖဲလၢတာရုံတော်ကျွဲတခါစုဉ်အဖီခိဉ်လီၤ. တာရုံတော်ကျွဲတခါဆီတလဲသးတဖဉ်ကဘဉ်တာရုံကျွဲဟ်ထီဉ်အိဉ်ဖဲ spps.org/sports ပုဉ်ယဲၤဘျးစဲအပူၤ
- ခိဉ်ခါဘဉ်ရံဉ်ချးဘဉ်တဖဉ် ကအိးထီဉ်အသးလၢတၢ်လီၢ်ကိးတီၤဒဲး တုၤလၢ မိာ်ပာ်တဖဉ်ဟဲကွဲအိဉ်ကွဲအဖီခိဉ်လဲလၢခါအခါန့ဉ်လီၤ.